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بودجه 1399 متأثر از گسترش کرونا

راهگشايي در مسير بودجه ۹۹ با حكم حكومتي 
 لايحه بودجه 99 با اتمام بررسي در کميسيون تلفيق و با قبول درخواست رئيس مجلس

از سوي مقام معظم رهبري راهي شوراي نگهبان شد

برخلاف ادعا
روزي نويس��نده جواني از جرج برنارد شاو پرسيد: ش��ما براي چه چيزي 
مي نويسيد استاد؟ پاسخ شنيد براي يك لقمه نان. نويسنده جوان هم پاسخ 
داد متأسفم! برخلاف ش��ما من براي فرهنگ مي نويسم. برنارد شاو هم به 
اين جمله بسنده كرد: عيبي ندارد، هر كدام از ما براي چيزي مي نويسيم 
كه نداريم. اين حكايت، شبيه آن چيزي است كه زنگنه درباره پژوهش در 
پيش گرفته است؛ ادعاهاي بسيار بزرگ كه تنها و تنها در قامت كلمات باقي 
مانده است. در كنار ويژگي هاي خاص ژنرال در مديريت صنعت نفت، يكي 
از بارزترين آنها »دست به حذف« و انحلالي است كه به بخش مهمي از رفتار 
مديريتي تبديل شده است؛ هر آنچه ژنرال نپسندد حذف مي شود ولو آنكه 
خودش سال ها بعد منتقدش شود. مثلاً وي در دهه 70 آموزشگاه هاي فني 
را تعطيل كرد و به سراغ تأسيس دانشكده هاي نفت در دانشگاه هاي كشور 
رفت به اين بهانه كه صنعت نفت، تكنيس��ين نمي خواهد بلكه به نيروي 
تحصيلكرده دانشگاهي نياز دارد،اما خودش در دور جديد وزارتش از كمبود 
تكنيسين گله كرد و گفت صنعت نفت فارغ التحصيل دانشگاهي نمي خواهد، 
اين صنعت به تكنيس��ين نياز ف��راوان دارد،  در حالي كه فراموش مي كرد 
وضعيت امروز منابع انساني و نيروها، حاصل همان تفكر انحلالي است. نكته 
جالب در تصميمات مديريتي مقام عالي وزارت آن است كه درباره هرچه 
ادعا مي كند، عملكردي زير صفر از خود به جاي مي گذارد. پژوهش يكي از 
همان بخش هايي اس��ت كه زنگنه بر آن تأكيد دارد، اما در عمل، كاملًا در 
تضاد با پژوهش حركت مي كند. در مهر سال جاري وي به صورت رسمي و 
البته زيركانه به سمت انحلال سه نهاد پژوهشي قدم برداشت. او قصد دارد 
دانشگاه نفت، پژوهشگاه صنعت نفت و مؤسسه مطالعات بين المللي انرژي 
را حذف كرده تا با خيال راحت به سمت پياده سازي ايده هاي خطرناك خود 

گام بردارد آن  هم در سال پاياني صدارتش. 
او از كاركنان اين نهادها خواسته اس��ت اگر نمي خواهند زير نظر وزارت 
علوم باشند به ساير بخش هاي صنعت نفت نقل مكان كنند؛ اين به معناي 
تهي كردن اين نهادها از افرادي است كه سال هاست كارشان پژوهش است 
تا با خيالي آسوده، اين س��ه نهاد را از بين ببرد. زنگنه در اولين روز هفته 
پژوهش به پژوهش��گاه صنعت نفت رفت و با حمله به نيروهاي اين نهاد 
گفت: »من از كارمندي كه ساعت ۸ تا ۴ بعدازظهر  مي آيد، توقع پژوهش 

ندارم و از او پژوهش درنمي آيد«. 
البته اين گفته وزير نفت، از همان ديدگاهي نشئت مي گيرد كه بر پايه 
آن نيمي از كاركنان صنعت نفت را زائد خواند؛ با اين  وجود و با توجه به 
تأكيد وي بر كار پژوهش سؤال اساسي آنجاست كه طي شش سال اخير 
نهادهاي پژوهشي نفت در دستان چه كساني بوده است؟ به پژوهشگاه 
مي پردازيم، وقتي زنگنه س��ال 92 ب��ه وزارت نف��ت آمد، حميدرضا 
كاتوزيان را كه كاملًا يك چهره سياس��ي و غيرنفتي اس��ت، به سمت 
رياست اين پژوهش��گاه منصوب كرد. اين نماينده س��ابق مجلس، با 
خيالي راحت پژوهشگاه را تبديل به محل استراحتش كرد و در سلسله 
اقدامات سؤال برانگيزش، ريشه پژوهشگاه را خشكاند. كاتوزيان هر 13 
روز يك بار حكم انتصاب و بركناري صادر مي ك��رد و در همان دوران، 
تنها كارايي پژوهشگاه اختصاص زمين چمنش به تمرينات تيم ملي 
فوتبال و ميزباني از همايش ها و هم انديشي ها بود. كاتوزيان چهار سال 
را اين گونه با پژوهشگاه سپري كرد و وقتي عمر مديريتش به سرآمد، 

چهره سياسي ديگر جايگزين وي شد. 
جعفر توفيقي، وزير اسبق علوم با پيشنهاد زنگنه مديريت پژوهشگاه را در 
دست گرفت كه در اين دوره هم اتفاق خاصي رخ نداد تا طي اين شش سال 
پژوهشگاه صنعت نفت به اضمحلال نزديك شود. حتي اگر قبول داشته 
باشيم، پژوهشگاه ثمره اي براي نفت ندارد عامل آن چه بوده است؟ در سال 
92 همان نيروهايي مشغول به فعاليت بودند كه در دولت گذشته نيز بر سر 
كار بودند و در همان مدت اقدامات ارزشمند بسياري انجام شد، ولي ازآنجا 

كه زنگنه مدل فكري خود را دارد، همه چيز را ويران كرد. 
زنگنه پس از نابودي دانشگاه صنعت نفت و آموزشگاه هاي فني، به سراغ 
نخستين پژوهشگاه كشور با 60 سال سابقه رفته است؛ دلسوزان اين اقدام 
زنگنه را برخلاف منافع كشور مي دانند، اما او علاقه ويژه اي دارد تا پيش 
از پايان وزارتش، چند نهاد باقي مانده را نيز مع��دوم كند و البته خود را 
شخصيتي بداند كه حداقل 10 سال جلوتر از زمانش ايستاده است. او بر 
پژوهش تأكيد دارد اما كليدداران پژوهش را از دوستان سياسي و محفلي 
خود انتخاب مي كند؛ كاتوزيان و توفيقي و بيطرف همه و همه از افرادي 
هستند كه پژوهش را به نازل ترين س��طح خود رساندند و حالا كه عمق 
ضربات آنها مشخص شده اس��ت، ژنرال مش��كل را جاي ديگري مي داند 
و مي گويد پژوهشگاه و دانشگاه و مؤسس��ه مطالعات بايد منحل شوند. 
به همين راحتي! مشكل امروز نفت، عدم كارايي پژوهش نيست، چالش 
اساسي آنجاست كه كسي از پژوهش مي گويد و دنبال افزايش راندمان 
امور پژوهشي است كه تنها ايده اش براي تحققش، سخنراني و ادعاهايي 

است كه خودش مانع تحققش است! 

دولت براي توقف بازار پوشاك شب عيد 
فكري كند

يك توليدکننده پوش�اك ب�ا تأکيد بر اينكه س�رانه اش�تغال زايي 
اي�ن صنع�ت رق�م بس�يار بالاي�ي اس�ت، گف�ت: بروز مش�كلات 
فعل�ي در ب�ازار پوش�اك، خ�ود را ط�ي چن�د م�اه آينده نش�ان 
خواه�د داد و بخش�ي از ش�اغلان اي�ن صنع�ت بي�كار می ش�وند 
و طرح ه�اي توس�عه اي و پروژه ه�ا متوق�ف خواه�د ش�د. 
عليرضا صفاري در گفت وگو با »تس��نيم«، با اشاره به اينكه چالش ركود 
كسب و كار امروز مختص به بازار پوشاك نيس��ت و كل كشور را درگير 
خود كرده است، اظهار داشت: در بخش پوشاك خرده فروشي ها با آسيب 
جدي روبه رو شده اند، در حالي آنها فروش خود را به صورت فيزيكي انجام 
مي دادند كه امروز مردم به دليل جلوگيري از ش��يوع بيماري تمايلي به 

مراجعه به مراكز فروش پوشاك ندارند. 
وي با اعلام اينكه تقريباً فروش به صفر رسيده  است، گفت: دولت بايد در 
شرايط فعلي علاوه بر مس��ئوليت خود جهت مقابله با اين بيماري به داد 
توليدكنندگان نيز برسد. مديريت بحران در ساير كشورها نشان مي دهد 
آنها در اين ش��رايط حمايت ه��اي لازم را از توليدكنن��دگان خود انجام 
داده اند و حتي فرصت هايي را براي پرداخت بدهي ها درنظر مي گيرند كه 

اميدواريم اين موضوع نيز در كشور اجرايي شود. 
اين توليدكننده پوشاك با تأكيد براينكه توليدكنندگان پوشاك چندين 
سال است با موضوع قاچاق روبه رو هس��تند، افزود: در طول سال تلاش 
بسياري ش��د تا صنف پوش��اك بتواند حجم زيادي از فروش خود را در 
ش��ب عيد انجام دهد كه با بروز اين بيماري نمي توانند نسبت به فروش 
محصولات خود اقدام كنند البته تأثيرات مخرب اين موضوع در صنايع 

پايين دستي نمود بيشتري پيدا كرده است. 
صفاري با تأكيد براينكه سرانه اشتغال زايي در اين صنعت رقم بسيار بالايي 
است، تصريح كرد: ابعاد بروز مشكلات فعلي در بازار پوشاك خود را طي 
چندين ماه آينده نش��ان خواهد داد، به نحوي كه بخشي از شاغلان اين 
صنعت بيكار می شوند و طرح هاي توسعه اي و پروژه ها متوقف خواهد شد. 
وي به تصميم اخير شوراي عالي برند پوشاك در هفته گذشته اشاره كرد 
و گفت: در اين شورا شعار »با هم مي گذرانيم« مطرح شده كه اميدواريم با 
حمايت همه توليدكنندگان و مردم بتوانيم اين شرايط را با موفقيت طي 

و فضا را براي فعاليت واحدهاي توليدي فراهم كنيم.

وحید حاجی پورهادی  غلامحسینی

پاداش به ثروت از جيب فقر
وقتي رئيس جمهور 60 ميليون ايراني را نيازمند حمايت اقتصادي 
از سوي دولت معرفي مي كند و آمارهاي دخل و خرج خانوار نشان 
مي دهد دهك دهم و نهم ثروتمند كش��ور فاصله بس��ياري زيادي 
با س��اير دهك ها دارند بايد گفت انباش��ت فقر و ث��روت در جامعه 
اتفاق افتاده است و به سرعت بايد ابزار ماليات براي شناسايي كليه 
دارايي ه��ا و درآمدها جهت ماليات س��تاني از ثروتمندان به منظور 
پوشش هزينه هاي كشور يا باز توزيع بين دهك هاي پايين درآمدي 

فعال شود. 
يكي از آس��يب هاي جدي توزيع غي��ر منصفانه ث��روت و امكانات در 
جوامع مداخله ثروتمندان در امور سياستگذاري و قانونگذازي است 
به طور نمونه بعد از مدتي اينگونه احساس مي شود كه عمده روندها و 

رويدادهاي اقتصادي به سود ثروتمندان و زيان طبقات پايين است. 
براي نمونه ام��روز بايد دول��ت توضيح دهد آنچه در بازار س��رمايه 
مي گذرد و س��ودهايي كه در اين بازار تحصيل مي شود تا چه اندازه 
وابس��ته به يارانه هاي انرژي چ��ون خوراك و ب��رق ارزان به صنايع 
و بنگاه ها اس��ت و آيا اين انرژي ارزان متعلق ب��ه ۸0 ميليون ايراني 
نيست و اگر هست، چرا مردم از سود اين شركت ها سهمي نمي برند 
و صرفاً دارندگان س��هام در بازار سرمايه س��ود مي برند. و در نمونه 
ديگر آيا بودجه ريزي غلط و بانكداري انحرافي در توليد تورم نقش 

دارند ياخير ؟ 
اگر آري چرا ماليات بر عايدي س��رمايه عملياتي نمي شود تا ارزش 
افزوده اي كه صرفاً به دليل تورم هاي بخشي نصيب دارندگان انواع 
ثروت شده است بين نيازمندان بازتوزيع شود. بايد پذيرفت بخشي 
از سودي كه بانك ها به س��پرده گذاران خود مي دهند از محل خلق 
نقدينگي و كاهش ارزش ريال موجود در جامعه پرداخت مي ش��ود 
كه اين فرايند به زيان طبقات پايين جامعه اس��ت ويا دولت وقتي 
كسري بودجه هاي خود را از محل استقراض از بانك مركزي تأمين 
مي كند، اين نيز به كاه��ش ارزش ريال منتج مي ش��ودكه به زيان 

طبقات محروم است. 
بايد پذيرفت عده زيادي اگر چه در جامعه با مصائب فقر دست و پنجه 
نرم مي كنند، اما عده اي هم داراي ثروت زيادي در بازار بانك و سرمايه 
و سهام، زمين و ساختمان، ارز  و طلا هس��تند كه اگر قرار نيست اين 
ثروت ها مهار ش��ود، حداقل ارائه ارزش افزوده به اين اشخاص از محل 
كاهش ريال و قدرت خريد مردم و كالاهاي عمومي چون انرژي متوقف 
شود و يا به دليل آنكه اين ارزش افزوده هاي افسانه اي در ايران به افراد 
ثروتمند تخصيص داده شده اس��ت در صورت خروج سرمايه از ايران 
ماليات توس��عه عمومي از اين اشخاص اخذ ش��ود. در نهايت بايد يك 
جايي مقوله انباش��ت فقر وثروت را با ابزار ماليات از بين برد تا حداقل 
سياستگذاري اقتصادي اثر مناسبي بر عموم مردم جامعه داشته باشد، نه 

اينكه همچنان از جيب فقرا به ثروتمندان يارانه دهيم.

لايحه بودجه 99 با اتمام بررسي در کميسيون 
تلفيق با درخواس�ت رئيس مجل�س از مقام 
معظم رهبري به دليل ش�رايط خاص کش�ور 
به شوراي نگهبان ارسال شد و به اين ترتيب 
پيشنهادات بودجه چند دوازدهم براي سال 

آينده منتفي است. 
5 اس��فند ماه بود كه لايحه بودجه تأييد ش��ده 
در كميس��يون تلفيق به مجلس رفت و با كمال 
تعجب در حالي كه انتظ��ار مي رفت كليات آن 
از س��وي نمايندگان رأي بي��اورد و در جزئيات 
اختلافات حل ش��ود، ناگهان رد ش��د و قرار شد 
به دولت عودت داده ش��د تا كار بررس��ي مجدد 

آن انجام شود. 
نمايندگان م��ردم در خانه ملت عدم ش��فافيت 
بودج��ه، ناكارآمد ب��ودن آن، فش��ار مضاعف به 
توليد كنن��دگان از ناحي��ه اخذ مالي��ات، تبعات 
فروش اوراق مش��اركت و احتمال كسري فراوان 
بودجه براي س��ال آينده را عم��ده عيوب بودجه 
سال 99 عنوان و خواستار بررس��ي مجدد آن از 

سوي دولت شدند. 
 اما در اين ميان برخي نماين��دگان نيز كه جناح 
سياسي ش��ان رأي نياورده بود، اهداف ديگري را 
دنبال مي كردند و از فحواي سخنانشان چنين بر 
مي آمد كه به دنبال تصويب بودجه چند دوازدهم 
هس��تند و به عقيده برخي رد كلي��ات بودجه تا 
حدودي تسويه حساب خيلي از نمايندگان مجلس 
با دولت بوده اس��ت كه آنها را در جريان انتخابات 

تنها گذاشته است. 
   چرا لايحه بودجه عودت داده شد؟

ابتدا قرار بود لايحه بودجه س��ال آينده به دولت 
عودت و سازمان برنامه و بودجه برخي از بندهاي 
آن را اص��لاح كند، اما يك روز پ��س از رد كليات 
بودجه، نمايندگان مجلس به اين نتيجه رسيدند 
كه كار بررس��ي لايحه بودجه 99 بهتر است در 
مجلس و توسط كميس��يون تلفيق انجام شود. 
نمايندگان مجلس در جلس��ه غير علني با چنين 

ايده اي موافقت كردند. 
در چنين ش��رايطي هم برخي نمايندگان معتقد 
بودند بودجه س��ال آينده س��ه دوازدهم تصويب 
شود و سپس مجلس يازدهم ادامه بودجه را مورد 

بررسي و تصويب قرار دهد. 

  کرونا مانعي جديد! 
در شرايطي كه قرار بود كميسيون تلفيق مجلس 
شوراي اسلامي كار بررسي مجدد و اصلاح لايحه 
بودجه سال آينده را بررسي و پيش از سال جديد 
به صحن مجلس آورده شود، شيوع ويروس كرونا 
و مبتلا ش��دن چند نماينده و نام��زد برنده باعث 
ش��د تا با نامه وزير بهداش��ت و اعلام سخنگوي 
هيئت رئيس��ه مجلس مجلس تا اط��لاع ثانوي 

تعطيل شود. 
سخنگوي هيئت رئيسه مجلس در اين باره گفت: 
»دكتر نمكي وزير بهداش��ت، درم��ان و آموزش 
پزشكي در نامه اي به علي لاريجاني، رئيس مجلس 
شوراي اسلامي توصيه هايي براي تعطيلي مجلس 
به دليل شيوه ويروس كرونا داشته است. بنابراين 
تصميم بر اين شده است تا مجلس شوراي اسلامي 

تا اطلاع ثانوي تعطيل شود.«
تعطيلي اجب��اري مجلس مانع جدي��دي بود كه 
مهم ترين سند مالي كشور در حالت بلاتكليفي قرار 
بگيرد، در حالي كه برخي تغييرات در كميسيون 

تلفيق نيز اعمال شده بود. 
   حكم حكومتي راهگشا

عضو هيئت رئيس��ه كميس��يون تلفيق لايحه 
بودجه سال 1399 با اش��اره به اعمال ماده ۸5 
قانون اساسي براي تعيين تكليف لايحه بودجه 
روز گذشته خبر از مجوز و حكم حكومتي مقام 
معظم رهبري براي ارسال لايحه بودجه 99 به 
شوراي نگهبان صادر شد. به گفته ادياني، عضو 

كميس��يون تلفيق لايحه بودجه، بع��د از دور 
جديد بررسي لايحه بايستي خروجي كميسيون 
تلفيق در صحن علني بررسي مي شد، اما با شيوع 
بيماري كرونا و درگير ش��دن برخي نمايندگان 
مجلس چالش جديدي در اين حوزه ايجاد شد. 
اي��ن نماين��ده مجل��س ب��ه »تس��نيم« گفت: 
» راهكارهاي مختلفي در اين فضا ايجاد شده بود 
كه يكي از آنها بررس��ي لايحه بودجه در مجلس 
در س��ال 99 بود، اما در اين صورت دريافت ها و 
پرداخت هاي دولت در سال بعد با مشكل روبه رو 
مي شد. راهكار بعد نيز تصويب سه دوازدهم لايحه 
بود كه اين موضوع نيز با نامه محدودكننده رئيس 
ستاد كرونا مبني بر عدم برگزاري جلسه رسمي 

تناقض داشت.«
عضو هيئت رئيس��ه مجلس گف��ت: »ظرفيت 
قانوني ديگ��ري كه وجود داش��ت طلب اذن از 
رهبري بود تا اين مسئله يك موضوع حكومتي 
قلمداد ش��ود تا از طريق اين حكم اين چالش 

برطرف شود.«
وي افزود: »بررس��ي ها در هيئت رئيس��ه نشان 
مي داد اين موضوع تنها راه��كار پيشِ رو بود، در 
نتيجه رئيس مجلس مكاتبه اي را در اين خصوص 
با رهبر انقلاب انجام داد، از س��وي ديگر با توجه 
به اينك��ه رأي اعتماد به وزير پيش��نهادي جهاد 
كشاورزي را هم پيشِ رو داش��تيم، به اين ترتيب 
در دو موض��وع اذن حك��م حكومت��ي از رهبري 

درخواست شد.«

   ايرادات شوراي نگهبان هم 
در کميسيون تلفيق رفع خواهد شد

همچنين اسدالله عباسي، سخنگوي هيئت رئيسه 
مجلس نيز در گفت و گو با »فارس« گفت: »روز 
گذشته نامه اي از س��وي علي لاريجاني به رهبر 
معظم انقلاب درباره ارسال بودجه 99 به شوراي 
نگهبان بر اساس مصوبات كميسيون تلفيق ارسال 

شد كه ايشان موافقت كردند.«
سخنگوي هيئت رئيسه مجلس شوراي اسلامي 
گفت: »بر همين اساس مصوبات كميسيون تلفيق 
درباره لايحه بودجه س��ال 99 به شوراي نگهبان 
ارسال شد تا نظر شوراي نگهبان تأمين شود، ضمن 
اينكه بعد از تأييد بودجه از سوي شوراي نگهبان 

قطعاً اين مصوبه به دولت ابلاغ خواهد شد.«
سخنگوي هيئت رئيسه مجلس شوراي اسلامي 
تأكيد كرد: » كليات بودجه از س��وي كميسيون 
تلفيق به شوراي نگهبان ارجاع شده است نه بودجه 

چنددوازدهم.«
وي تأكيد كرد: »اگر شوراي نگهبان به اين مصوبه 
ايرادي بگيرد باز هم ايرادات در كميسيون تلفيق 
بررسي و ايرادات رفع خواهد شد تا روال عادي و 

اجرايي كشور دچار خلل نشود.«
   متن نامه لاريجاني به رهبر انقلاب 

در مورد بودجه 99
 در نام��ه رئيس مجلس به رهب��ر معظم انقلاب 
ضمن اعلام عدم موافقت هيئت رئيس��ه با عدم 
تش��كيل مجلس از يك س��و و ضرورت تصويب 
بودجه سال آينده و نيز تشريح بررسي روش هاي 
مختلف حل موضوع با توجه به ضرورت شرعي 
و قانوني اجراي تصميمات ستاد مقابله با كرونا 
به عنوان ستاد مصوب شوراي عالي امنيت ملي، 
پيش��نهاد هيئت رئيس��ه مبني بر ارائه بودجه 
مصوب كميس��يون تلفيق به شوراي نگهبان به 
منظور جلوگيري از خلأ بودج��ه را به معظم له 

تقديم كرد. 
در متن اين نامه آمده بود: براين اس��اس، هيئت 
رئيسه مجلس طي جلساتي، روش هاي مختلف 
حل موضوع را مورد بررسي قرار داد. حتي روشي 
كه از طريق تكنولوژي جديد، ارتباط دوس��ويه 
فراهم گردد و نياز به حض��ور نمايندگان در يك 
محل نباشد نيز مورد بررسي قرار گرفت، اما اولاً 
تدارك اين امر نيازمند زمان خواهد بود و با توجه 
به زمان اندك باقي مانده تا آخر سال و مدتي كه 
شوراي محترم نگهبان براي اظهار نظر نياز دارد 
اين امر ممك��ن نمي گردد و ثاني��اً اجراي همين 

روش با آيين نامه موجود موجه نيست.«
در ادامه اين نامه با اشاره غير قابل اجرايي بودن 
تصويب سه دوازدهم بودجه كه آن هم نيازمند 
تشكيل جلسه مي باشد و از سوي ديگر  با اجراي 
اي��ن روش عملًا كاركنان و بازنشس��تگان عزيز 
كش��ور، از افزايش حقوق در سه ماهه اول سال 
برخوردار نمي ش��وند، آمده بود: » لذا راهي كه 
باقي مانده اين است كه كميس��يون تلفيق كه 
براس��اس آيين نامه مجلس 9 نفر از نمايندگان 
كميس��يون برنامه و بودجه و از هر كميس��يون 
تخصصي س��ه نفر عضو آن مي باش��ند، بودجه 
س��ال 99 را كه پس از عدم تأييد كليات آن در 
جلس��ه مورخ 9۸/12/5 مجدداً بررسي نموده و 
اشكالات مطروحه را رفع كرده است و گزارش آن 
را به هيئت رئيسه ارسال نموده، به عنوان قانون 
بودجه س��ال آينده به ش��وراي محترم نگهبان 
جهت بررسي ارسال شود و اصلاحات آن شوراي 
محترم از نظر انطباق باقانون اساسي و شرع نيز 
از طريق كميسيون تلفيق صورت پذيرد و پس از 
تأييد شوراي محترم نگهبان به دولت ابلاغ شود. 
ليكن اين امر با توجه به شرايط كشور منوط به 

اذن رهبري معظم خواهد بود.«
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1. مرمت و توسعه سوله ایستگاه پمپاژ 2. تامین و نصب ملزومات سه ایستگاه حفاظت کاتدیک 

تمديد اختيارات ارزي بانك مركزي
روز گذش�ته در جلس�ه ش�وراي عالي هماهنگ�ي اقتص�ادي 
ک�ه ب�ا حض�ور س�ران ق�وا برگ�زار ش�د، اختي�ارات ارزي 
99 تمدي�د شده اس�ت.  بان�ك مرک�زي ت�ا پاي�ان س�ال 
عبدالناصر همتي، رئيس كل بانك مركزي بعد از جلس��ه ش��وراي عالي 
هماهنگي اقتصادي در روز گذش��ته، اعلام كرد: در جلسه شوراي عالي 
هماهنگي اقتصادي، اختيارات بانك مركزي در خصوص تنظيم و مديريت 

بازار ارز و نيز اصلاحات نظام بانكي تا پايان سال 99 تمديد شد.

نمای  نزدیک

    اذن رهبر معظم انقلاب
اذن رهبر معظم انقلاب براي ارسال بودجه 
مصوب كميسيون تلفيق به شوراي نگهبان 

به اين شرح است:
جناب آقاي دكتر لاريجاني دام توفيقه
رئيس محترم مجلس شوراي اسلامي

سلام عليكم، 
نام��ه ي ش��ماره 10/93۸32/د م��ورخ 
139۸/12/12 جنابعال��ي مبن��ي ب��ر 

استيذان نسبت به كيفيت تصويب بودجه 
1399 در مجلس شوراي اسلامي و ادامه 
كار سرپرس��ت وزارت كش��اورزي – ب��ا 
توجه به عدم امكان تشكيل جلسه علني 
براساس دستورالعمل ستاد ملي مديريت 
بيماري كرونا – به استحضار مقام معظم 
رهبري مدظله العالي رس��يد. معظم له با 
هر دو پيشنهاد ذيل نامه مذكور موافقت 

فرمودند.

مهران ابراهيميان
   گزارش  یک


